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[Albertsen.] 
lende repræsentant for retsforbundet og repræ- 
sentanten for fremskridtspartiet, som ikke har 
kunnet tilslutte sig lovforslaget. 

Det første ændringsforslag indebærer, at en 
forudsætning for ydelse af statstilskud vil være, 
at der ydes tilskud fra de kommunale instan- 
ser. Det vil sige, at tilskud fra hovedstadsrådet, 
Nordjyllands amtsråd og Ålborg kommune 
fortsat skal tilflyde de to zoologiske haver, det 
drejer sig om, henholdsvis i Ålborg og i KØ- 
benhavn. 

Det andet ændringsforslag har til formål at 
sikre, at et af de medlemmer, der bliver udpeget 
til tilsynsrådet, har en Økonomisk ekspertise, 
som vil være af værdi for budgetlægning og ad- 
ministration m. v. i det arbejde, dette tilsynsråd 
skal beskæftige sig med. 

Jeg kan derudover oplyse, at vi har drøftet 
ret så grundigt, om det beløb, der er afsat til 
tilsynsrådets virksomhed, kan fastholdes, og vi 
har forstået på ministeren, at man med et så- 
dant beløb kan klare de funktioner, der er tale 
om. 

Jeg skal anbefale, at man stemmer for de 
her refererede ændringsforslag og for lovfor- 
slaget som sådant. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

§§ 1-3, ændringsforslag nr. 1, § 4, således 
ændret, §§ 5-6, ændringsforslag nr. 2, § 7, så- 
ledes ændret, § 8, ændringsforslag nr. 3 om en 
ny affattelse af § 9, § 9 i den ændrede affat- 
telse og § 10 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Anden næstformand (Erlendsson): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbehand- 
ling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette for- 
slag, betragter jeg det som vedtaget. (Ophold). 
Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Anden behandling af forslag til lov om æn- 

dring af lov om Statens Kunstfond. 
(Lovforslag nr. L 136. Fremsat 29/3 77. FØr- 

ste behandling 20/4 77. Betænkning 4/5 77). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst og spørgsmålet om dets 
overgang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets tekst og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Anden næstformand (Erlendsson): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbehand- 
ling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette for- 
slag, betragter jeg det som vedtaget. (Ophold). 
Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Anden behandling af forslag til lov om æn- 

dring af lov om saltvandsfiskeri. 
(Lovforslag nr. L 86. Fremsat 15/3 77. FØr- 

ste behandling 24/3 77. Betænkning 27/4 77). 

Der var ikke stillet ændringsforslag i be- 
trænkningen. 

Uden for betænkningen var der stillet fØl- 
gende ændringsforslag: 

Af fiskerfministeren: 
Til § 2. 

Paragraffen affattes således: 
»Loven træder i kraft den 1. juni 1977.« 

B e m æ r k n i n g e r .  
Ændringsforslaget er af teknisk karakter. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforslaget 
og spørgsmålet om lovforslagets overgang til 
tredje behandling sattes til forhandling under 
ét. 

Ingen bad om ordet. 

§ 1, ændringsforslaget om en ny affattelse af 
§ 2 og § 2 i den ændrede affattelse 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Anden næstformand (Erlendsson): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 
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[Anden næstformand.] 
tredje behandling uden fornyet udvalgsbehand- 
ling. Hvis ingen gør indsigelse mod dette for- 
slag, betragter jeg det som vedtaget. (Ophold). 
Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Anden behandling af forslag til lov om æn- 

dring af lov om ejerlejligheder [af Kirsten Ja- 
cobsen m. fl.]. 

(Lovforslag nr. L 8. Fremsat 2/3 77. FØrste 
behandling 29/3 77. Betænkning 3/5 77). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Amden næstformand (Erlendsson): 
Sammen med denne sag foretages de tre føl- 

gende sager på dagsordenen, nemlig: 
Anden behandling af forslag til lov om æn- 

dring af lov om ejerlejligheder. 
(Lovforslag nr. L 133. Fremsat 25/3 77. FØr- 

ste behandling 29/3 77. Betænkning 3/5 77). 

Der var stillet 26 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Anden behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om midlertidig regulering af bolig- 
forholdene. 

(Lovforslag nr. L 134. Fremsat 25/3 77. FØr- 
ste behandling 29/3 77. Betænkning 3/5 77). 

Der var stillet 6 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Anden behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om boligsikring. 

(Lovforslag nr. L 135. Fremsat 25/3 77. FØr- 
ste behandling 29/3 77. Betænkning 3/5 77). 

Der var stillet 2 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagenes paragraffer, ændringsforsla- 
gene og spørgsmålet om lovforslagenes over- 
gang til tredje behandling sattes til forhandling 
under ét. 

Winnie Russell (S): 
Boligministeren udtalte ved første behand- 

ling af disse lovforslag, at regeringens lovfor- 
slag om ændring af lov om ejerlejligheder skul- 
le behandles på normal måde både af udvalget 
og af forligspartierne med respekt for de afta- 
ler, der er indgået. Efter et omfattende udvalgs- 
arbejde kan vi ved andenbehandlingen konsta- 
tere, at boligministerens løfte er blevet opfyldt, 
og at der nu er et flertal for lovforslagene med 
de af boligministeren stillede ændringsforslag. 

Jeg skal nævne nogle af de væsentligste æn- 
dringsforslag, der er fremkommet efter en sag- 
lig og grundig vurdering af de kommentarer 
og henvendelser, udvalget har modtaget under 
behandlingen af forslaget, hvis formål er, som 
jeg sagde ved første behandling, at stoppe nogle 
af de huller i den eksisterende lovgivning på 
ejerlejlighedsområdet, som forårsagede en spe- 
kulationsbølge, der fra politisk side absolut 
ikke var tilsigtet. 

De huller, der var tale om, var den såkaldte 
salamimetode og fupmoderniseringerne. Det 
var nødvendigt at bremse for den spekulation, 
der lå i hurtigt at erhverve en del ejendomme 
med det eneste formål at få dem bragt i stand 
til udstykning -  uanset hvad det ville koste 
lejerne af ulemper, besvær og penge -  for at 
tjene store og hurtige penge. Dette er nu brem- 
set i kraft af 5 års reglen, der siger, at en ejer 
af en ejendom, der er omfattet af tilbudsplig- 
ten, skal have været ejer i fem år for at kunne 
opdele i ejerlejligheder. Selskabsoverdragelser 
bliver også omfattet af denne regel. Arv m. v. 
mellem nært beslægtede og ægtefæller undta- 
ges. Dette vil gøre unddragelser så klart ulov- 
lige, at det vil lægge en bremse på alle, der 
ikke Ønsker at komme i alvorlig konflikt med 
loven. 

Det sidste spørgsmål har vi undersøgt meget 
grundigt. Vi har bedt justitsministeriet og bo- 
ligministeriets jurister om at medvirke til at få 
denne såkaldte ladeport lukket, og vi står nu 
med et ændringsforslag, om hvilket juristerne 
siger, at det lukker, så langt det er muligt. 

For at komme salamimetoden til livs har vi 
suppleret 25 pct.s reglen med en bestemmelse 
om, at man ved huslejeforhøjelser på over 25 
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